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Protokoll: ALF-kommittén 

Sammanträdesdatum 

2024-08-20 

Plats 

Konferens P5 Väven, Umeå/videokonferens Teams 

Punkt 

92 - 106 

 

Beslutande 

Magnus Hultin, UMU, ordförande 

Jonatan Salzer, UMU 

Marie Bixo, UMU 

Göran Larsson, RV, vice ordförande 

Antti Holsti, RV 

Ulrica Bergström, RV 

Annika Nordin Johansson, RV 

Bodil Landstad, RJH 

Johanna Törmä, RN 

  

Övriga 

Patrik Holmkvist, UMU 

Ida Laestander, RV 



 

 

Karin Forsén, RV 

Helén Simon, RV 

Elin Nyberg, RV  

Frånvarande 

Sofia Pettersson, RVN 

Richard Palmqvist, UMU 

Studentrepresentant, UMS 

Sekreterare 

Helén Simon    

Justerat 

Magnus Hultin, ordförande 

Bodil Landstad  

 

 

Förkortningar 

Avtal om läkarutbildning och forskning, ALF 

Norrlands universitetssjukhus, NUS 

Region Jämtland Härjedalen, RJH 

Region Norrbotten, RN 

Region Västerbotten, RV 

Region Västernorrland, RVN 

Umeå medicinska studentkår, UMS 

Umeå universitet, UMU 

Universitetssjukvårdsenhet, USVE 

Akademisk sjukvårdsenhet, ASVE 



 

 

92. Fastställande av dagordning                                                                                
Dagordningen fastställs utan övriga frågor. 
  
 
93. Utseende av justerare 
Förutom ordförande utses Bodil Landstad att justera protokollet. 
 
 
94. Adjungeringar till mötet 
Tjänstepersoner Region Västerbotten; Karin Forsén, Ida Laestander, Elin Nyberg, 
Helén Simon, och Umeå universitet; Patrik Holmkvist. 
 
 
95. ALF-kommitténs föregående protokoll 2024-06-18  
Magnus Hultin föredrar. 
Noteras och läggs till handlingarna. 
 
 
96. Beslut: Ansökan om ALF-finansierad strategisk satsning  
Johanna Törmä föredrar. 
Magnus Hultin och Göran Larsson lämnar mötet p.g.a. jäv. 

Critical microbes  
Syftet är att få en enhetlig databas för forskning om infektionssjukdomar.  
Ansökan diskuteras. Över lag en god satsning men som behöver mogna innan ALF 
kan ta det vidare i budgetprioriteringar.  

Beslut: ALF-kommittén beslutar att avslå ansökan, som inte går vidare till ALF-
budgetgrupp.  

AI rekonstruktion 
Uppgradering av forskningsmagnetkamera.  
Uppfyller kriterier för att vara av strategisk betydelse då lärdomar av AI kan vara 
generaliserbara. 

Beslut: ALF-kommittén beslutar att ansökan går vidare till ALF-budgetgrupp för 
fortsatt beredning i kommande budgetprioriteringar. 

Diskussioner förs, var gränsen går mellan ALF-finansierad strategisk satsning och ALF- 
medel för infrastruktur. En arbetsgrupp ser över detta nu, återkopplas under hösten. 
 
 
97. Beslut: Ansökan om att överföra beviljade C-ALF 2023-2025 till annan PI  
Magnus Hultin föredrar. 
Ansökan inkommen om överförande av beviljade centrala ALF-projektmedel 2023-
2025 från PI professor Ulf Gunnarsson, UMU/Kirurgcentrum RV till ny PI för projektet 
professor Karin Strigård, UMU/Kirurgcentrum RV. Karin Strigård ingår i 
forskargruppen och vill fortsätta Ulf Gunnarssons arbete. Bifall skulle frångå 



 

 

principen om att inte överföra beviljade ALF-medel till annan PI, men eftersom detta 
är en exceptionell situation, förordas ett bifall av ansökan. 

Beslut: ALF-kommittén beslutar att godkänna överföring av beviljade centrala ALF-
projektmedel 2023-2025 från tidigare PI till ny PI för projektet t.o.m. 2025-12-31.  
 
 
98. Diskussion: Kriterier för akademisk sjukvårds-/tandvårdsenhet i Norra 
sjukvårdsregionen   
Göran Larsson föredrar. 
Arbetsgrupp: Göran Larsson (smk), Marie Bixo, Sofia Pettersson, Ulrica Bergström, 
Pelle Håkansson. 
Frågan hur akademiska sjukvårdsenheter ska utses, har ställts till NUSS. När det nya 
ALF-avtalet och regionala samverkansavtalet trädde i kraft, var det ett antal som 
bedömdes vara akademiska sjukvårdsenheter. Något ansökningsförfarande har inte 
funnits, utan varje region har själva utsett vilka som är akademiska sjukvårdsenheter 
och motsvarande för tandvården. Dessa har sedan anmälts till NUSS för beslut om 
fastställande av status.  
En arbetsgrupp har tagit fram förslag på kriterier som diskuteras. Kommittén anser 
att det ska vara ett enkelt förfarande där sökande enhet kan läsa vilka kriterier som 
ska vara uppfyllda, dessa kriterier besvaras med ja/nej frågor som följs av en 
beskrivning hur dessa kriterier uppfylls. Att inneha status som akademisk 
sjukvårdsenhet innebär bland annat att årligen tilldelas bas-ALF-medel kopplat till 
aktivitet via ett premiesystem, att medarbetare vid enheten har möjlighet att söka 
ALF-medel etc. Precis som för universitetssjukvårdsenheter, ska det även vara en 
uppföljning av de enheter som innehar status som akademisk sjukvårdsenhet, och 
motsvarande för akademiska tandvårdsenheter. USVE utvärderas efter halvtid och 
förnyad status kan sökas vart femte år. Ärendet återkommer på septembermötet för 
beslut.  
 
 
99. Diskussion: Utlysning av Universitets-ST i Norra sjukvårdsregionen  
Karin Forsén föredrar. 
Årlig utlysning sedan 2015. Återkommande text, som endast justerats lite mellan 
åren. Avräkningsbar tid diskuteras. Positivt att detta nu kan publiceras på ALF-
webbsidan alfnorra.se. 
 
 
100. Utse arbetsgrupp: Direktiv för GU-ALF 
Magnus Hultin föredrar. 
Direktiv efterfrågas för GU. Frågan har även lyfts i FoU-rådet. En liten arbetsgrupp 
föreslås ta fram ett förslag. Clas Ahlm och andra från FoU-rådet genomförde en 
utredning år 2018.  
Följande arbetsgrupp utses; Magnus Hultin (smk), Marie Bixo, Antti Holsti,  
Elin Nyberg, Pelle Håkansson. Ytterligare kompetens kompletteras vid behov. 
 
 
 



 

 

101. Principer för ALF-ytor; kostnader för ALF-lokaler vid evakuering 
Annika Nordin Johansson föredrar. 
Arbets- och beteendemedicinskt centrum ska evakueras till andra lokaler. 
Verksamheten är hänvisad till lokaler som är större, med tillhörande ALF-ytor, utan 
en efterfrågan om större ytor. Frågan föreslås lyftas till Lokalplaneringsrådet, hur 
debitering av ALF-ytor ska göras, och hur länge som kan anses vara temporärt, 
efterfrågas. 
Differentierade lokalkostnader baserat på äldre eller nya, är inte beslutat ännu. 
Fastställda principer behövs, och hela ALF-bidraget för lokalytor behöver ses över. 
Magnus Hultin och Anders Sjöstedt m.fl. har inventerat ALF-ytor och hur de nyttjas 
olika inom verksamheterna. Incitament för att minska ALF-ytor saknas. Ett 
helhetsgrepp för lokalhyrorna behöver genomföras, och översyn hur kostnaderna 
kan krympas, så det blir mer ALF-medel till andra satsningar. Annika Nordin 
Johansson och Patrik Danielson gjorde en utredning för många år sedan.  
Uppdrag: Magnus Hultin tar med sig frågorna till Lokalplaneringsrådets möte den 16 
september. 
 
 
102. Redovisning och diskussion: ALF-kommitténs kommande satsningar i budget 
och andra insatser i Norra sjukvårdsregionen - efter arbetet med utfallet av VR:s 
ALF-utvärdering 
Magnus Hultin och Göran Larsson föredrar. 
Genomgång av identifierade behov och föreslagna aktiviteter för att nå målen. Vissa 
aktiviteter pågår redan, ett urval noteras nedan. 

• Mötesplatser för dialog kring forskning behövs, hur ALF-kommittén kan 
arbeta vidare med detta ska ses över. 

• Nationellt uppdrag för Glesbygdsmedicinskt centrum (GMC), kommittén ser 
över möjligheterna att ytterligare beforska ämnet glesbygdsmedicin. Region 
Jämtland Härjedalen ska besöka GMC och bland annat diskutera gemensam 
forskning. Region Norrbotten har påbörjat tankar kring samarbete.  
Uppdrag: Göran Larsson och Magnus Hultin uppdras ta fram förslag hur 
forskning inom glesbygdsmedicin och primärvårdsforskning kan stärkas. 

• Biobanken, ekonomi och resurser. Prover som hanteras till forskning måste 
ökas, stora insamlingar av prover - men output är för liten.  
Uppdrag: Magnus Hultin ger styrgrupp för register- och biobanksforskning, 
ett uppdrag enligt formuleringar i tillhörande Excelbilaga. 

• Life Science strategi, som ger bärighet i verksamheterna. Syftet med 
strategin måste kommittén formulera och vara överens om.  
Uppdrag: Göran Larsson och Magnus Hultin uppdras förtydliga syftet med 
strategin. 
Uppdrag: Budgetgruppen får i uppdrag att se över eventuell finansiering. 
Den nationella Life Science strategin föreslås användas som utgångspunkt 
och baserat på den - utformas konkreta handlingsplaner anpassade för 
Norra sjukvårdsregionen. 

• FoU-utbildning för chefer. Egen ALF-skola för controllers föreslås, för att 
bättre kunna stödja chefer i nyttjande av ALF-medel. 

• Styrande dokument uppdateras med mångfaldsperspektiv fr.o.m. år 2025. 



 

 

• Periodiserad internationell post doc, föreslås utlysas årligen, nästa utlysning 
under våren 2025. 

• Utlysning av karriärtjänst för leg yrken (ej läkare/tandläkare), utlyses vart 
tredje år, nästa utlyses i december 2024 eller januari 2025. 

• Distansmedverkan för brukare/patienter borde tillämpas i högre 
utsträckning för möjligheter att kunna delta i design och genomförande av 
forskningsstudier. Det finns infrastruktur med bra noder, för deltagande på 
distans. Kommittén ska arbeta vidare med att underlätta för medverkan, 
och utbildning för forskare via KFC.  

• Docentskola, undersöka om det går att erbjuda en digital version för att 
skapa förutsättningar att gå vidare mot docentur. Kommittén bereder 
frågan vidare.  

• Skapa konkurrenskraftiga akademiska miljöer genom en gemensam målbild. 
i Norra sjukvårdsregionen. 

 
 
103. Informationspunkter  
A. Nationella styrgruppen för ALF 
Göran Larsson informerar att nästa möte är i september, då regionerna ska redovisa 
att 100% måluppfyllnad har uppnåtts för samtliga USVE. Tillsammans med 
redovisningen bifogas en processbeskrivning, samt 1-2 goda exempel vad 
genomlysningen åstadkommit. Förslag som lyfts fram är; Medicinska fakultetens 
generiska handledarutbildning, att Region Västerbotten har lagt in kriterierna för 
USVE från Socialstyrelsen i verksamhetsrapporteringen i Stratsys, att Region 
Västerbotten har tagit fram en strategi för universitetssjukvården.  
 
B. Regioner 
Göran Larsson, RV informerar att Hälso- och sjukvårdsdirektören ser över 
organisationen med nuvarande områdesstruktur sedan år 2019, en ny områdeschef 
ska rekryteras. Representant från Cosmic deltar på FoUI-stabens ledningsgrupp i 
oktober, Cosmic ska ha en forskningsmodul. 
 
Bodil Landstad, RJH informerar om ett tydligare uppdrag, där man bygger ihop 
kompetens och ansvarsområden. Forskning- och utbildningsfrågor ska stärkas, hur 
BT ska organiseras ingår bland annat.  
 
Johanna Törmä, RN informerar att frågan om kliniskt träningscentrum (KTC) ska lyftas 
till regionledningen på måndag.  
 
C. Forskningsstrategiska nämnden 
Magnus Hultin, UMU informerar att arbete pågår med utlysningar, kvalitetssäkring, 
och VR.s utvärdering av basvetenskaperna bland annat. 
 
D. Fakultetsnämnden 
Magnus Hultin, UMU informerar om pågående arbete med ekonomin för Medicinska 
fakulteten. Exempelvis professionernas lärarlöner mellan institutioner, program som 
har för få studenter, och arbete med interna budgetmodeller. Några program har 



 

 

svårigheter att fylla på med studenter, och många studenter slutför inte sin 
utbildning. Alla universitet i norra Sverige behöver samarbeta mer, för att inte 
konkurrera med varandra. För alla professionsutbildningar krävs ett strategiskt 
arbete.  
 
E. Programrådet för läkarprogrammet 
Magnus Hultin, UMU informerar om kommande internat torsdag-fredag, nuläget för 
läkarprogrammets struktur för valbara kurser etc. 
David Lindquist, PRL.s ordförande kallas till ALF-kommittén för dialog.  
 
F. Umeå medicinska studentkår 
- 
 
 
104. Stående punkt 
Dialog om något ska läggas till på nya ALF-webbsidan: https://alfnorra.se/ 
Information om universitetssjukvården behöver utvecklas. Problematik lyfts att få 
har kännedom att de tillhör en universitetssjukvårdsenhet, informationen måste 
spridas inom verksamheterna, så medarbetare hittar den nya ALF-webben.  
ALF-kansliet har möte med representanter för Medicinska fakulteten inom kort om 
ALF-webbsidan. Personliga historier från golvet föreslås, hur verksamheterna arbetat 
för att bli USVE, som ett inspirationsinslag. RJH har gjort en film, som kan lyftas som 
ett gott exempel. ALF-verksamhetsplan, budget och årsrapport kan publiceras på 
webbsidan tillsammans med policys och styrdokument. 
 
 
105. För information - inkommen handling  

A. Protokoll FoU-rådet 2024-06-10 

B. Protokoll Programrådet för läkarprogrammet 2024-06-05 

C. Protokoll TUA-kommittén 2024-06-17 

D. Protokoll TUA-kommittén 2024-06-26 

E. Protokoll Fakultetsnämnden 2024-06-11 

Noteras och läggs till handlingarna. 
 
 
106. Övrig information  

A. Information: Grupper för bedömning och prioritering 2024 
Noteras. 
  
B. Information: ALF-relaterat årshjul 2024 
Noteras. 
 
C. Information: Aktiviteter för att nå ALF-mål 2024 
Noteras. 

https://alfnorra.se/


 

 

D. Kvarvarande sammanträden 2024 
Noteras. 
 

ALF-kommittén  

Ordförande Magnus Hultin, UmU 

✓ 24 september kl. 13-16  

✓ 22 oktober kl. 13-16.30  

✓ 26 november kl. 13-16  

✓ 17 december kl. 9-16 

FoU-rådet deltar kl. 9-13 

 

Norrlands universitetssjukvårdsstyrelse  

Ordförande Tommy Svensson, RV 

✓ 23 oktober  

✓ 11 december  

 

Forsknings- och utbildningsrådet  

Ordförande Göran Larsson, RV 

✓ 17 september 

✓ 15 oktober 

✓ 27 november 

✓ 17 december 

 

Lokalplaneringsrådet  

Ordförande Fredrik Wirenblad, RV 

✓ 16 september  

✓ 25 november  

 

 

 



 

 

ALF-kommittén HT-2024 

Umeå universitet 

Magnus Hultin, Vicedekan för klinisk samverkan, ordförande 

Marie Bixo, Professor obstetrik och gynekologi 

Richard Palmqvist, Professor patologi 

Jonatan Salzer, Docent neurologi 

 

Region Västerbotten 

Göran Larsson, Chef FoUI-stab/FoU-direktör Region Västerbotten, vice ordförande 

Ulrica Bergström, Strateg universitetssjukvård 

Antti Holsti, Verksamhetschef Barn- och ungdomscentrum 

Annika Nordin Johansson, Verksamhetschef Arbets- och beteendemedicinskt centrum 

 

Region Norrbotten 

Johanna Törmä, FoU-chef 

  

Region Jämtland Härjedalen 

Bodil Landstad, FoU-direktör 

  

Region Västernorrland 

Sofia Pettersson, Områdesdirektör patientsäkerhet, utveckling och forskning  

 

Umeå medicinska studentkår  

Repr. (ordinarie) 

Repr. (suppleant) 

 

Adjungerade tjänstepersoner 

Helén Simon, Processamordnare, FoU/ALF-kansliet, FoUI-stab, Region Västerbotten 

Ida Laestander, Processamordnare, FoU/ALF-kansliet, FoUI-stab, Region Västerbotten 

Karin Forsén, HR-konsult, HR-stab, Region Västerbotten   

Elin Nyberg, Controller, Ekonomistab, Region Västerbotten 

Patrik Holmkvist, Controller, Kansliet för medicin, Umeå universitet 

  


